
 
Distrikt 4 ∙ Sydjylland 

 

Referat: Formandsmøde Distrikt 4 

 

 

Mødested:  Hotel Søgården, Stadionvej 11, 6650 Brørup  

Dato:   Torsdag den 15. september 2022 

Tidspunkt:  klokken 9:30 – 13:00  

 

Deltagerkreds:  Distriktsledelsen for D4 samt formænd og næstformænd i lokalafdelinger og  

Koordinationsudvalg 

 

I alt 28 deltagere fra – der var afbud fra Brørup og Ølgod p.g.a. 

rejsearrangementer. 

 

Ordstyrer:   Karen Skou, Foreningskonsulent 

 

 

De viste PP-præsentationer kan findes på distriktshjemmesiden på denne adresse: 

https://www.aeldresagen.dk/frivilligportalen/distrikt-4/moeder-og-kurser/ledelses-og-formandsmoeder  

 

 

Referat: 

09:00 

 

Morgenkaffe 

 

Der er morgenkaffe i restauranten klokken 9:00 

Mødestart klokken 9:30 

 

09:30 Velkommen og 

morgensang 

 

Bodil Wöhnert bød velkommen. Morgensangen sprang vi over til fordel 

for en præsentationsrunde, da der er nye deltagere i kredsen. 

 

09:35 At skaffe nye frivillige Hvordan tiltrækker vi nye frivillige i Ældre Sagen? 

 

Jørn Høgh Nielsen orientererede om Koldings projekt. 

Vigtigste pointer: 

Fik god hjælp og vejledning af sekretariatet. 

Husk at bruge nyhedsbrevet målrettet. 

Fortæl om Ældre Sagen og hvad den står for. 

Jørns PP kan ses på distriktshjemmesiden. 

 

10:00 Om Cybersikkerhed 

 

Oktober er national cyber-sikkerheds-måned – hvad er cybersikkerhed? 

Vi spørger Karsten Morgenstjerne, Syd- og Sønderjyllands Politi 

 

Karsten Morgenstjærne fortalte om politiets tilbud om foredrag til den 

ældre gruppe og havde en god dialog med mødedeltagerne. 

Hans PP-præsentation kan ses på distriktshjemmesiden. 

Vil man rekvirere et foredrag i lokalafdelingerne kan man skrive til: sjyl-

forebyggelsessektion@politi.dk 

Eller benytte formularen på Politi.dk/bestil betjent 

 

10:45 Pause 

 

 

  



11:00 Orientering fra 

Landsbestyrelsen 

I Jørn Husted Madsens fravær orienterede Bodil Wöhnert og fulgte op på 

dialogmødet i Fredericia med et sammendrag af de mange PP’s som blev 

vist. 

Kan ses på distriktshjemmesiden. 

 

11:15 Orientering fra 

foreningskonsulenten 

 

Ved Karen Skou 

Karen Skou orienterede om kommende kurser og de nyeste bruchurer. 

Gjorde opmærksom på partilederdebatten i Snorresgade den 29. 

september – den bliver formentlig streamet. 

Karens oplæg kan ses på distriktshjemmesiden. 

 

11:30 

 

Delegeretforsamling 

22.- 23. november 

2022 i Nyborg 

 

Drøftelse af evt. lokale forslag til dagsordenen 

Indsendelsesfrist til Landsbestyrelsen er 11. oktober 

Distriktsledelsen foreslår denne vedtægtsændring: 2-årige valgperioder 

for distriktsledelserne i lighed med lokalafdelingerne – helst med 

forskudte perioder. 

 

Karen Skou og Bodil Wöhnert orienterede om formalia. 

Lokalformændene er delegerede og berettiget til at stemme og stille 

forslag. Distriktsformænd er observatører. 

Der var enighed om at fremsætte et forslag om at distriktsledelser får 

samme arbejdsvilkår som lokalafdelingerne. Dvs. 2-årig valgperiode. 

Lokalafdelingerne har forskudte valg. 

Dette vil sikre kontinuiteten i distriktsarbejdet og harmonere med det på 

dialogmøderne udtrykte ønske om at distrikterne bidrager til 

netværksdannelse og kvalificering af de frivillige. 

John E. Iversen og Peter Ried udarbejder et forslag som kan sendes til 

Landsbestyrelsen. 

 

11:50 

 

Kort orientering fra 

distriktskoordinatorern

e og områderedaktør  

 

Jytte Hedegaard (Ældre Sundhed)  

Jytte var forhindret – Så Jenny Beck, medlem af arbejdsgruppen 

orienterede om Patienttransport-dagen 21. september og planer for 

temadag om ældrepolitik og sundhedsreform. 

 

Karen Wagner Christensen (Social Humanitær & Bevægelse og Sundhed) 

Orienterede om den vellykkede temadag for Vågetjenesten 31. maj og 

ERFA-møde for demensansvarlige 5. maj. I oktober følger temadag for 

Bisiddere og i november ERFA-møder for hhv. SH-kontaktpersoner og 

demensansvarlige. 

 

Bodil Wöhnert (IT) 

Orienterede om IT-arbejdsgruppens besøg på DokkX i Aarhus, som 

dannede baggrund for IT-temadagen om Velfærdsteknologi den 12. 

oktober. Temadagen er åben for frivillige med tilknytning til emnet f.eks. 

også besøgsvenner i hjemmet. 

 

Ewa Chylinski (Områderedaktør) 

Ewa var forhindret – Bodil Wöhnert orienterede for Ewa om nyt layout på 

DetSker. Deadlines bedes overholdt. Gjorde opmærksom på 

opfriskningskurset for lokalredaktører og webmastere 3. november, hvor 

også interesserede formænd og næstformænd er velkommen. 

Der blev udtrykt utilfredshed med at redaktionen i Snorresgade har 

ændret overskrifter, så de blev misvisende, og at fakta-oplysninger var 

forkerte trods indberettede rettelser. 

Karen Skou tager det med til sekretariatet. 

 

  



12:15 Hvad sker der i 

Sundhedsudvalget og 

Patientinddragelsesud

valget 

 

Jenny Beck (Ældrepolitik) 

Sundhedsudvalget havde møde i den 14.9.22 i Haderslev. Ældepolitisk 

konsulent Steen Kabel deltog i mødet. Han orienterede bl.a. om den 

fokuserede indsats i forhold til akut pladser/midlertidige pladser. I den 

forbindelse er der udsendt et spørgeskema til alle formænd (nyhedsbrev 

24.8.2022) om kommunernes kapacitet, antal, beliggenhed, døgntakst, 

visitation m.v. Der planlægges en central temadag om dette den 24. 

januar 2023. Endvidere orienterede han om status på forslag til Ældrelov, 

Der er offentliggjort en sammenskrivning som kan hentes på ministeriets 

hjemmeside.  

På det næste møde i Sundhedsudvalget drøftes bl.a. Sundhedsreformen 

og forslaget til Ældrelov. 

Efter mødet var vi på besøg på Hospice Sønderjylland. Et meget 

spændende besøg med oplæg V/Hospiceleder Sigrid Wemmelund, en 

fantastisk engageret dame, som fortalte om den daglige drift, 

visitationen og stedets værdigrundlag. Hun vil gerne komme og fortælle 

ude omkring lokalt. 

 

Patientinddragelsesudvalget (PIU) holder møde mandag den 19.9. hvor 

det bl.a. skal udpeges 2 repræsentanter fra PIU til hver af de 4 

Sundhedsklynger der kommer i Regionen. Kaj Andersen, som er 

Sundhedsudvalgets repræsentant i PIU vil forsøge om vi (Ældre Sagen) 

kan få 2 ud af de 8 pladser. I givet fald ham selv og Jytte Hedegaard, som 

er suppleant til PIU. 

 

12:30 Drøftelse af emner og 

andet forekommende 

 

Vi har her også mulighed for at drøfte aktuelle emner og emner, som 

landsbestyrelsesmedlemmerne kan bringe videre. 

Hvis der er interesse, kan vi tage en runde. 

Herunder også mulighed for at spørge ind til D4’s aktiviteter 

 

Under dette punkt vendte vi tilbage til Hvervekampagnen, og Jørn Høgh 

besvarede spørgsmål og kommentarer.  

Der var også opfølgende spørgsmål til debatten på dialogmødet. 

Karen Skou Kunne oplyse at referaterne er ved at blive sammenskrevet, 

og de vil snarest blive rundsendt til lokalafdelingerne. 

 

12:45 Evt. 

 

Der er sket om konstituering i distriktsledelsen, da sekretæren er udtrådt. 

Suppleant Jenny Beck er indtrådt som medlem. 

sekretærposten deles mellem Jenny Beck og bodil Wöhnert frem til 

årsmødet. 

 

13:00 Frokost   

 

Referenter Jenny Beck/Bodil Wöhnert   

20.09.2022 


